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Pia Lindgren

Fra: TMFKP Sekretariat
Emne: Svar på politikerspørgsmål fra Finn Rudaizky om renovering af Gadelandet (2021-0167313)

Fra: Borgmesteren TMF 
Sendt: 30. juni 2021 08:36 
Til: Finn Rudaizky 
Emne: Svar på politikerspørgsmål fra Finn Rudaizky om renovering af Gadelandet (2021‐0167313) 
 
Kære Finn 
 
Tak for din henvendelse. 
 
Jeg planlægger ikke at skulle mødes med beboerne, men jeg ved, at forvaltningen har koordineret med 
boligforeningerne siden marts 2020, og at der har været flere koordineringsmøder, projektmøder mm. Jeg har bedt 
forvaltningen om at uddybe, hvordan inddragelsesprocessen har været og stadig er. Du kan læse deres svar i 
vedhæftede notat. 
 
 
Med venlig hilsen  

Ninna Hedeager Olsen 

Teknik- og Miljøborgmester 
_______________________________ 
KØBENHAVNS KOMMUNE 



 
   

 
Videre proces for renovering af Gadelandet i Brønshøj-
Husum 

Teknik- og Miljøudvalget godkendte 7. juni 2021 indstilling om 

cykelstier på Gadelandet. Finn Rudaizky (O) har 16. juni 2021 spurgt, 

om inddragelse af beboerne, før anlægget går i gang for om muligt at 

imødekomme beboernes ønsker til elementer i projektet 

 

Teknik- og Miljøforvaltningens anlægsprojekt på Gadelandet har 

karakter af et trafikalt projekt, der ved at bruge genkendelige træk i 

københavneridentiteten som københavnerfortov og cykelstier, skaber 

tryghed og genkendelighed for alle trafikanter på hele strækningen. 

Projektet er i udbudsprojektfasen, og detailprojektering starter efter 

sommerferien.  

 

Teknik- og Miljøforvaltningen har gennem forløbet med udarbejdelse af 

projektmateriale for Gadelandet været i dialog med Brønshøj-Husum 

Lokaludvalg, fsb og AAB som er de to boligforeninger i området. 

Særligt har Teknik- og Miljøforvaltningen været i løbende dialog med 

boligforeningerne for at sikre koordinering med deres projekter på 

interne boligarealer. 

 

Teknik- og Miljøforvaltningen har koordineret med boligforeningerne 

siden marts 2020, og der har været flere koordineringsmøder, 

projektmøder mm. Forvaltningen har efterfølgende indarbejdet flere af 

boligforeningernes bemærkninger: 

 

• udvidelse af den eksisterende midterhelle ved Bystævnet  

• etablering af københavner-fortov på begge sider af hensyn til 

boligforeningernes planer om infrastruktursti gennem private 

områder  

• bænke på arealet ved AAB afd. 38 fjernes efter AABs ønske, og 

forvaltningen kigger på alternative placeringer  
 

Teknik- og Miljøforvaltningen er blevet præsenteret for 

boligforeningernes tanker og udkast til Idéoplæg på møder, men har 

ikke modtaget konkret tegningsmateriale. Derfor har det ikke været 

muligt for forvaltningen at indarbejde konkrete løsninger i 

sammenhæng med boligforeningernes planer på et mere detaljeret 

niveau end det foreliggende. 
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Boligforeningerne er oplyst om, at der stadig kan ske mindre 

tilpasninger, fx tilslutninger til private arealer, hvis boligforeningerne 

kan konkretisere dette, inden kommunens projekt udføres.  

 

Så vidt forvaltningen er oplyst, er boligforeningerne endnu ikke så langt 

med deres materiale, at de kan forelægge tegningsmateriale i en 

tilstrækkelig detaljeringsgrad. Derfor imødeser forvaltningen konkret 

materiale senest til august, hvis projekterne skal justeres yderligere ud 

over de allerede foretagne ændringer i forbindelse med 

koordineringen. 

 

 

Lone Byskov 

Vicedirektør 
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